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De aftrap, we warmen even op 
Burgemeester Laurens de Graaf heet iedereen welkom tijdens dit Bakkie in de Buurt in 
Cabauw. Het is het vijfde Bakkie, nadat we gestart zijn in Polsbroek, gevolgd door 
Lopikerkapel, Uitweg en Willige Langerak. De burgemeester is blij dat er zoveel inwoners 
(ca. 45 aanwezigen + 6 raadsleden) een bakkie met het college komen doen. Vervolgens 
geeft hij het stokje over aan Jan Ottevanger, de gespreksleider van de avond.  
 
Het doel van de avond is om als college in gesprek te gaan met inwoners en ondernemers 
in het dorp over de toekomst van de gemeente. Gezien de financiële uitdagingen waar alle 
Nederlandse gemeenten op dit moment mee te maken hebben, vindt het college het 
belangrijk om deze situatie toe te lichten en hierover met elkaar in gesprek te gaan. Jan 
neemt kort de agenda door aan de hand van verschillende soorten koffierondes.  
 
Doel van het Bakkie in de Buurt: verbinding versterken tussen gemeente en inwoners en 
ondernemers. Zorgen voor betere betrokkenheid en samen in gesprek gaan en het ophalen 
van wensen en ideeën. 
 
We drinken een eerste slokje 
Bij het eerste slokje van het bakkie wordt aan de zaal gevraagd met welke koffiesoort het 
dorp Cabauw te vergelijken is? Is dat een zwart bakkie, een cappuccino of meer een latte 
macchiato? Een inwoner moet meteen denken aan Irish koffie, meteen gezellig beginnen 
en meteen sfeer. “Doe maar gewoon American, gewoon zwart, niet te veel poespas” zegt 
een ander. 
 
De Cappuccino ronde – een rustige start 
In deze ronde worden de burgemeester en wethouders bevraagd op een aantal thema’s 
die relevant zijn voor de inwoners van Cabauw:  
 
Wethouder Gerrit Spelt 
Wethouder Spelt wordt gevraagd naar de financiële uitdaging de komende tijd, waarop de 
wethouder toelichting geeft. De gemeente ontvangt 75% van haar inkomsten van het Rijk.  
Er moet ca. 3 miljoen worden bezuinigd op een begroting van 40 miljoen. De grootste 
uitdaging ligt in het sociaal domein.  
 
Wethouder Spelt geeft toelichting op twee initiatieven: “Lopik voor elkaar” en “Lopik Linkt”. 
Omdat niet alles vanuit de gemeente kan worden gedaan en er minder mensen in de zorg 
werkzaam zijn, zijn deze initiatieven gestart. Er wordt meer een beroep gedaan op de 
maatschappij, elkaar en de medemens. Niet alleen op het gebied van mantelzorg, maar 
ook andere vrijwilligers worden gevraagd een bijdrage te leveren. Helaas blijkt dat de 
traditionele vorm van vrijwilligerswerk steeds minder populair is. Daarom is er een soort 
marktplaats gestart om vraag en aanbod bij elkaar te brengen. Dat heet “Lopik voor 
Elkaar”. Een lokale marktplaats voor hulpvragen, bedoeld voor incidentele hulp. Het andere 
initiatief is “Lopik Linkt”. Een totaaloverzicht met alle informatie over alle vormen van 
sociale ondersteuning, gericht op makkelijke vindbaarheid.  
 
Wethouder Jan Vente 
Jan Ottevanger vraagt aan wethouder Jan Vente: “Cabauw is een mooi dorp met volop 
sociale initiatieven, maar wat speelt er op het gebied van woningbouw en 
bestemmingsplannen?” Wethouder Vente licht toe dat er in oktober een raadsbesluit komt 
over het bestemmingsplan. In Cabauw worden 70 woningen gebouwd in samenwerking 
met de Woningraat. Bezwaren kunnen het proces vertragen, maar als die uitblijven, kan 
snel gestart worden. Er zijn veel vingers in de zaal die het eens zijn met de geplande 
ontwikkelingen op dit thema. 
 
 



Burgemeester Laurens de Graaf 
De burgemeester gaat over openbare orde en veiligheid. Vorig jaar is er een integraal 
veiligheidsplan vastgesteld met drie belangrijke aandachtspunten:  

1. Ondermijning (zelfs in een gemeente als Lopik hebben we hier last van. 
Bijvoorbeeld vondsten van nep kleding of drugs dumping 

2. Cyber en digitale criminaliteit. Momenteel heeft 1 op 5 ondernemers hier al mee te 
maken (ook deels oplichting)  

3. Weerbaarheid: geopolitieke veranderingen (na 80 jaar oorlog toch weer veel onrust 
en onzekerheid). Kun je het bijvoorbeeld als individu redden als zomaar de stroom 
uitvalt.  
 

Wat kunnen inwoners nu al doen? De burgemeester adviseert om bijvoorbeeld te kijken 
naar de website www.denkvooruit.nl Maak ook vooral melding van ondermijning als het niet 
goed voelt (kan ook anoniem via Meld Misdaad Anoniem). Meldingen worden niet 
individueel afgehandeld maar gebundeld om patronen te herkennen. 
 

 
 
Wethouder Gerrit Spelt is ook verantwoordelijk voor wegbeheer en onderhoud. Het 
onderhoud aan de Kerklaan wordt uitgesteld vanwege uitbreiding van de kernen en 
herinrichting op de Kerklaan. Vanuit de zaal vraagt een inwoner naar de Cabauwsekade 
waar te veel achterstallig onderhoud aan is. Het wegdek is zo slecht dat scholieren gaan 
omfietsen. Hoe zit het met dat onderhoud want dit is dringend nodig.  
 
Wethouder Spelt geeft aan dat onderhoud een planning heeft en herkent niet dat dit 
onderhoud ook echt nodig is. Wel is het zo dat Stedin en de netbeheerders van belang zijn 
voor planning van onderhoud. Als de straat open moet, willen we ook meteen kijken naar 
uitbreiding van het stroomnetwerk. Als we nu iets inplannen moeten we minimaal een jaar 
wachten totdat de netbeheerder tijd heeft, nu is de verwachting dat dit snel oploopt naar 2 
jaar. De gemeente wacht op netbeheerders voordat er opgeknapt wordt. Liever één keer 
goed dan twee keer open. Maar dat betekent wel af en toe dat het erg lang duurt. 
 
Jan Ottevanger heeft nog een andere vraag voor de burgemeester: In een vorige 
bijeenkomst werd aangegeven dat aandacht voor de jeugd werd gemist. De burgemeester 
heeft gezegd om daar iets aan de doen. “We zijn begonnen met een jongeren bakkie met 
ook pitches over behoeftes en wensen, voor meerdere leeftijdscategorieën. Ook het 
aanstellen van een kinderburgemeester werkt goed en helpt om democratie en 
burgerbetrokkenheid bij jongeren aan te kaarten en te activeren. Jongeren zijn ook 
betrokken bij woningbouw in Cabauw.” 
 
Wethouder Vente vult aan dat niet alleen jongeren maar ook senioren zorgen voor 
doorstroom op de woningmarkt.  
 
 

Meld Misdaad Anoniem 
 
Weet jij iets over criminele activiteiten? Heb je iets gezien of herken je iemand op  
beelden? Dan is dat waardevolle informatie die ertoe kan leiden dat daders worden 
opgespoord en criminaliteit wordt gestopt. Maar wanneer de dader jou kent, voel je je 
misschien niet veilig om met naam en toenaam te melden. Daarom is er M.  
 
Bij M. meld je misdaad anoniem. M. is via 0800 7000 dagelijks bereikbaar. Op werkdagen van 
08:00 - 22:00 uur en in het weekend van 09:00 - 17:00 uur. Of ga naar 
www.meldmisdaadanoniem.nl 

 
 

http://www.denkvooruit.nl/
http://www.meldmisdaadanoniem.nl/


Espresso ronde, 1-minuut presentaties 
 

Frank van Rooijen – Cabauw 60plus 

Frank van Rooijen toont de website van Cabauw 60plus (www.cabauw60plus.nl), een actieve 
vereniging van en voor 60-plussers in Cabauw, opgericht in 1966. Momenteel heeft de club 
meer dan 250 leden op een dorp met zo’n 800 inwoners. Ook jongeren kunnen zich als 
steunlid aansluiten voor €20,- per jaar. Op de website is meer informatie te vinden over de 
geschiedenis, activiteiten en evenementen van de vereniging. Cabauw 60plus draait om 
gezelligheid en veel activiteiten – uiteraard met alle soorten koffie en thee. 

Mart van Kats – Kolfclub Keerniet Cabauw 
 
Mart van Kats vertelt over de jonge vereniging Kolfclub Keerniet, opgericht in 2018 en 
aangesloten bij de Kolfbond. In de provincie Utrecht zijn maar twee kolfverenigingen. De club 
telt circa 30 leden waaronder ook een damesteam. Belangstellenden zijn van harte welkom 
om eens mee te spelen of een clinic te volgen. De vereniging mocht, ondanks haar korte 
bestaan, al het Nederlands Korps Kampioenschap organiseren. Met zes eigen teams werd 
deelgenomen; twee bereikten de finale en één werd zelfs Nederlands kampioen. Kolf is een  
snel te leren sport. Kom gerust langs om te komen kijken of meedoen. Flyers zijn aanwezig 
en de locatie is hier om de hoek. Er wordt gespeeld in bepaalde periodes van het jaar. 

Laura van Kats – Kubus Cabauw 

Laura van Kats toont een filmpje van de club met een impressie van de activiteiten van 
Kubus Cabauw. Denk aan een spooktocht, visfestival, kerstmarkt, Halloween, Koningsdag, 
Karper Diem, Mediapark Cabauw en meer. Het zijn uiteenlopende activiteiten, voor het hele 
dorp – van jong tot oud. De eerstvolgende activiteit is het Vistival op 14 juni. Een website is in 
de maak, maar de club is nu al via sociale media te vinden. 

Henny Maijenburg – SchuldHulpMaatje Lopik 
 
SchuldHulpMaatje is een landelijke organisatie met meer dan 8.000 vrijwilligers. Deze 
organisatie staat mensen bij die problemen hebben met hun financiën. Denk hierbij aan 
betalingsproblemen rondom huur- of zorgpremie. “We helpen mensen zodat zij zelf weer in 
staat zijn aan hun financiële verplichtingen te voldoen.”  
 
Henny geeft aan, dat u - als u in de problemen zit - met SchuldHulpMaatje aan de slag kunt 
om hieruit te komen! Hij geeft diverse voorbeelden: veel jongeren die 18 zijn geworden, 
weten niet wat ze aan moeten met zorgverzekering of WA-aansprakelijkheid. Ook binnen 
gezinnen bestaan vaak vragen over hoe zit het met zorgtoeslag of huurtoeslag?  
De gespreksleider vraagt of mensen vaak een drempel ervaren? 

Henny bevestigt dit. 7% van de aanwezigen in deze zaal heeft een financieel probleem. Op 
dit moment lopen er 7 casussen bij Schuldhulpmaatje. Mensen willen er vaak niet voor 
uitkomen en  schamen zich, ook al kunnen ze er niets aan doen. Wij komen bij u thuis! Meer 
informatie is te vinden op www.schuldhulpmaatje.nl, typ daarna Lopik in. Of ga via ‘Lopik 
Linkt’. 

Corry van Everdingen en Miriam de Keizer – Dementievriendelijk Lopik  

Corry en Miriam vragen aandacht voor de werkgroep ‘Dementievriendelijk Lopik’, bedoeld 
voor zowel mensen met dementie en hun familie. Het biedt hulp en informatie en zorgt voor 
vergroting van het begrip dementie. Er worden kosteloos trainingen op maat aangeboden. 
Dementie is inmiddels volksziekte nummer 1 en raakt vrijwel iedereen, of het nu binnen de 
familie is, in de winkel of in een vereniging. Omdat mensen met dementie steeds vaker thuis 
blijven wonen, is het belangrijk dat de omgeving hen begrijpt en ondersteunt. 

 

 

http://www.cabauw60plus.nl/
http://www.schuldhulpmaatje.nl/


En betrokken worden bij activiteiten om niet te vereenzamen. Vanaf oktober start er elke 
tweede week van de maand een Trefpunt. Daarnaast vindt op 19 september – Wereld 
Alzheimerdag – een grote bijeenkomst plaats in Dorpshuis XXL in Benschop. 

Als dank voor alle 1-minuut presentaties en sprekers krijgt ieder een klein presentje. En 
speciale aandacht voor Leon die gaat stoppen met het leiden van ‘t Witte Paard. 

 
Extra Pitch 

Marlon van Est – projectleider Onder de Pannen 

Onder de Pannen is een sociaal project dat inmiddels in meerdere gemeenten loopt. Mensen 
die een kamer over hebben, kunnen deze tijdelijk (maximaal 12 maanden) beschikbaar 
stellen aan iemand in een urgente persoonlijke situatie. Dit lijkt op hospitaverhuur, maar is 
specifiek bedoeld voor tijdelijke opvang. Zowel aanbieders als mensen die onderdak zoeken, 
kunnen zich aanmelden via www.onderdepannen.nl. 

Op de vraag hoe de gemeente hier tegenover staat, antwoordt Marlon dat het project goed 
contact heeft met de gemeenten en als ‘gedoogbeleid’ wordt erkend, juist vanwege het 
maatschappelijke belang. Ook is geregeld dat mensen die een kamer aanbieden, hierop niet 
worden gekort in hun uitkering of andere voorzieningen. 
 
Sterke bonen – financiële puzzel 
Jan Ottevanger licht de werkwijze van de financiële Puzzel toe. Het centrale dilemma is: hoe 
geven we als gemeente het beschikbare geld uit? De gemeenteraad heeft uiteindelijk het 
laatste woord in deze afweging. De inkomsten van de gemeente liggen grotendeels vast, 
maar aan de uitgavenkant is er enige ruimte om keuzes te maken. Deelnemers worden 
uitgedaagd om hun ‘muntjes’ (het beschikbare budget) bewust te besteden. Je kunt niet alles 
kiezen, dus denk goed na over je prioriteiten. 
 
Toelichting per domein: 

• Wonen en Bouwen 
Wethouder Vente legt uit dat er mensen nodig zijn om bouwplannen te toetsen en 
goed te keuren. Ook speelt mogelijk de aankoop van extra grond een rol in het 
faciliteren van woningbouw. 

• Sport en Recreatie 
Beweging is belangrijk voor de gezondheid, maar sport heeft ook een sterke sociale 
functie. Recreatie draagt bovendien bij aan de aantrekkelijkheid van het gebied en 
straalt trots uit. 

• Zorg en Inkomen 
Ook hier geeft wethouder Vente toelichting. Denk aan bijstandsuitkeringen en hulp via 
organisaties zoals SchuldHulpMaatje, waarbij de gemeente de vervolghulp op zich 
neemt. Voor minima is er aanvullende ondersteuning. Binnen de zorg gaat het om 
grote budgetten, waarbij een belangrijk deel bestaat uit zogenaamde open-eind-
regelingen – iedereen die zorg nodig heeft, moet die ook kunnen krijgen. Aanvragen 
mogen dus niet worden afgewezen. 

• Onderwijs 
De gemeente is niet verantwoordelijk voor het onderwijs zelf, maar wel voor het 
onderhoud van schoolgebouwen. Daarnaast zijn er programma’s voor het wegwerken 
van onderwijsachterstanden, met als doel gelijke kansen voor alle kinderen. Denk 
bijvoorbeeld aan het voorkomen van onnodige doorstroom naar speciaal onderwijs. 

• Duurzaamheid en Klimaat 
Wethouder Vente benoemt hier de opgaven rondom windenergie, waaronder de 
mogelijke plaatsing van grotere windmolens. De warmtetransitie is een uitdaging, 
mede vanwege beperkingen bij netbeheerders. De nadruk ligt op het isoleren van 
woningen en het stimuleren daarvan met subsidies. 

 
 
 
 

http://www.onderdepannen.nl/


• Mobiliteit en Verkeer 
Wethouder Spelt geeft aan dat het onderhoud van de openbare ruimte en de 
verkeersveiligheid momenteel al op het minimale niveau zit. Extra investeringen zijn 
dus noodzakelijk. Het maaien van bermen is daar een voorbeeld van: dit gebeurt nu 
al zeer beperkt en kost circa €75.000 per jaar. Ter vergelijking: hulp aan jongeren kan 
meer dan €100.000 per kind per jaar kosten. 

• Veiligheid 
Burgemeester De Graaf heeft hier eerder al uitvoerig over verteld. 

 
Tot slot 
Wethouder Spelt merkt op dat je bij hem extra muntjes kunt ‘kopen’ als je meer wilt uitgeven 
dan het beschikbare budget toelaat – maar dit gaat dan wel ten koste van een verhoging van 
de onroerendezaakbelasting (OZB). 
 
De eindstand van de uitgaven aan de 8 thema’s is als volgt: 
 

Plaats Thema Aantal munten 

1 Bouwen en Wonen 132 

2 Zorg en Inkomen 107 

3 Sport en Recreatie 79 

4 Onderwijs 74 

5 Duurzaamheid en Klimaat 65 

6 Onderhoud Openbare Ruimte 47 

7 Openbare Orde en Veiligheid 44 

8 Mobiliteit en verkeer 37 

Niemand heeft een extra munt gekocht, dus de OZB wordt niet verhoogd!  

 
De juiste melange – verdieping financiële keuzepuzzel 
 
Vervolgens is de zaal in drie groepen verdeeld voor de verdiepende sessies over de thema’s, 
de top 3 is als volgt: 1. Bouwen en Wonen, 2. Zorg en Inkomen, 3. Sport en Recreatie. Na 
ongeveer 20 minuten worden de uitkomsten van wat er besproken is in de deelsessies plenair 
gedeeld in de zaal.  
 
1. Bouwen en Wonen 
Aan de gesprekstafel Bouwen en Wonen ging het vooral over regels en termijnen: “Weg met 
alle regels en vooral aan de slag. Het moet sneller.” Ook aandacht voor woningsplitsing als 
mogelijkheid. Ook heeft de groep gesproken over dat woningbouw ook deels te maken heeft 
met het inspelen op kansen. Wonen gaat daarnaast deels ook over grond hebben waarop 
gebouwd kan worden dus ook kansen grijpen voor het aankopen van grond is cruciaal. 
      
2. Zorg en Inkomen 
In de deelsessie Zorg en Inkomen heeft men onder andere gesproken over de focus op 
passende en betaalbare zorg. Misstanden in de zorg moet goed worden aangepakt. Inkomen 
voor iedereen. Ook blijft er behoefte aan een goed multifunctioneel gebouw die ook de functie 
van buurthuis kan vervullen. De overheidstaak hierin is financiële ondersteuning, het dorp 
Cabauw doet al veel zelf maar financiële ondersteuning is welkom. Dit helpt ook enorm bij de 
het versterken van de gemeenschapszin.  
 
3. Sport en Recreatie 
 
Vanuit de groep Sport en Recreatie geeft men aan dat sport en beweging voor alle bewoners 
van belang is. Sport zorgt ook voor sociale cohesie. Teamsport zorgt voor leren van sociale 
vaardigheden en het belang van winnen en verliezen en hiermee omgaan. Sport en beweging 
zorgen voor geestelijke gezondheid. Beweging zorgt ook voor preventief zorgbeleid. Een 
buurthuis heeft ook een belangrijke culturele functie voor saamhorigheid in de gemeenschap. 
Cultuur is de lijm van de samenleving. 



Investeren zou kunnen in het ondersteunen van verenigingen, het bewaren van onze eigen 
cultuur en om accommodaties op peil te houden. Waar op bezuinigd zou kunnen worden is 
bijvoorbeeld SportService of het recreatief netwerk. 
 
Het laatste slokje 
 
Burgemeester Laurens de Graaf sluit de avond af en bedankt alle inwoners voor hun komst 
naar het ’t Witte Paard. De pruttelhoek is officieel geopend. Persoonlijke kwesties, 
prangende ideeën, ze kunnen in de hoek gedeeld worden. En dat werd ook zeker gedaan.  

 


